
Zápisnica z 13. pracovného stretnutia členov III. komory Snemu SAV vo funkčnom 

období 2013 - 2017, ktoré sa uskutočnilo 2. februára 2015 o 08:30 v zasadacej miestnosti 

v areáli Jedálne a spoločenského centra SAV na Patrónke v Bratislave.  

 

Prítomní: 19 členov komory, 1 člen P SAV za 3. OV SAV podľa prezenčnej listiny. 

 

Program: 

1. Otvorenie 

2. Prerokovanie otázky rekonštrukcie (odvolávania členov) P-SAV  

3. Príprava mimoriadneho zasadnutia Snemu SAV dňa 2. 2. 2015 

4. Rozličné 

5. Záver 

 

Ad 1/ 

Zasadnutie otvoril a viedol predseda III. komory E. Višňovský. Po privítaní členov komory 

oboznámil zúčastnených s navrhovaným programom. Program bol schválený bez 

pripomienok a doplnkov.  

Pracovné komisie boli zvolené v nasledovnom zložení:  

Volebná a mandátová komisia: I. Cheben, J. Klačka, Z. Bartošová  

Návrhová komisia: Palkovič, S. Konečný, I. Valentová 

Vypracovaním zápisnice bola poverená M. Zavacká, jej overením E. Nemcová. 

 

Ad 2 /  

Predseda III. komory otvoril diskusiu k otázke rekonštrukcie PSAV vzhľadom na 

neprítomnosť člena PSAV J. Marušiaka na rokovaniach 20. 1. 2015 a 22. 1. 2015. 

Z. Bartošová žiadala, aby sa vyjadrili najmä zástupcovia tých ústavov, ktorých AO odporučili 

odvolávať členov PSAV. Z. Kusá vyjadrila pocit vysokého stupňa nekritickej lojality členov 

PSAV za 3OV. E.Višňovský a Z. Bartošová pripomenuli zamietnutie zverejnenia apelu 

skupiny riaditeľov a členov Snemu za 3OV na PSAV na webstránke SAV. M. Zavacká 

uviedla, že zmienený dokument bol zverejnený na internej sieti SAV a zmienila opakovanú 

skúsenosť s postojmi J. Marušiaka, brániacimi slobodu vedeckého bádania a autonómnosť 

rozhodovania v SAV. M. Pekník ocenil prácu J. Marušiaka a uviedol niekoľko príkladov, keď 

úspešne zvládol tlak v súvislosti   s napĺňaním svojich kompetencií v oblasti mediálnej 

podpory SAV (zrušenie zmluvy s PR agentúrou, nový koncept práce tlačového oddelenia). 

 

Ad 3/  

Predseda III. komory uviedol na zasadanie J. Marušiaka, ktorý odpovedal na otázky kladené 

i ostatným členom SAV: reflexia problémov v PSAV, otázky transformácie a perspektívy 

ďalšieho pôsobenia. J. Marušiak uviedol, že pre SAV problémom v prvom rade zostáva 

financovanie, k problému komunikácie prispieva technokraticko-účtovnícky prístup aj vnútri 

SAV,  problémom je i efektívnosť administratívneho personálu. V otázke transformácie 

uviedol, že pre viaceré ústavy transformácia môže znamenať výhodnú perspektívu, na druhej 

strane však treba stabilizovať ústavy s menšou možnosťou väzby na hospodársky sektor. 

Apeloval na nutnosť iniciatívnejšieho prezentovania výsledkov práce spoločenských vied. Za 

úspech považuje novú koncepciu časopisu Správy SAV a nastavenie zmien mediálnej 

komunikácie. V diskusii sa členovia komory (V. Páleník, K. Kollár, Z. Bartošová, Z. Kusá) 



pýtali na špecifiká ústavov 3. OV SAV v oblasti aplikácií, na proces zlučovania ústavov v 

modeli 3X4, na konkrétne výzvy v rámci Horizont 2020, na stratégiu RIS 3. J. Marušiak 

v odpovedi uviedol, že schému 3x4 nepodporoval, problém textácie RIS3 pripísal 

nedostatočnej komunikácii, k Horizontu 2020 spomenul výzvy k témam vzťahov Ruska a EÚ 

a skúmania historickej pamäti. 

 

Komora následne pristúpila k hlasovaniu o vyjadrení súhlasu/nesúhlasu s odvolaním 

J. Marušiaka z PSAV.  

 

Uznesenie: Komora berie na vedomie tento výsledok hlasovania a ukladá predsedovi komory 

informovať o ňom zasadnutie Snemu SAV: 

 

S návrhom na odvolanie Mgr. Juraja Marušiaka, PhD.  z funkcie člena Predsedníctva 

SAV  vo funkčnom období 2013-2017 – súhlasí pomerom hlasov 12 za, 6 proti.   

 

Predseda III. komory o 9.58 prerušil rokovanie do 12:45 kvôli zasadnutiu Snemu SAV.  

Rokovanie III. komory pokračovalo v čase 12:45 – 13:10. 

 

Z. Bartošová predniesla 2 návrhy na doplnenie novely zákona o SAV. Návrh týkajúci sa 

ustanovenia o Sneme SAV po krátkej diskusii stiahla z rokovania komory. Návrh týkajúci sa 

ustanovenia o pracovnom pomere zamestnancov SAV komora po krátkej diskusii schválila 

a uložila predsedovi komory predniesť ho na rokovaní Snemu SAV v tomto znení: 

„Pracovný pomer so zamestnancami, ktorí majú vedecký kvalifikačný stupeň I a IIa, sa 

uzatvára na neurčitý čas, ak sa nedohodne inak.“  

 

Ad 4/ 

Neboli žiadne návrhy. 

 

Ad 5/ Predseda III. komory poďakoval členom za aktívnu účasť a ukončil zasadnutie o 13:10. 

 

Zapísala: M. Zavacká 

Overila: E. Nemcová 

Schválil: E. Višňovský 

V Bratislave 10. 2. 2015. 


